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Polics József: Csókolom, jó napot kívánok! Nagy tisztelettel és szeretettel köszöntök mindenkit a 
2024. évi közmeghallgatásunkon, ami egy speciális képviselő-testületi ülés. dr. Pál Gabriella 
igazoltan hiányzik, Gerencsér Ágnes pedig később érkezik, mert Pécsett dugóba került.  
A közmeghallgatást alapvetően törvényi jogszabály írja számunkra elő, és mi az elmúlt évtized 
gyakorlatának megfelelően ilyenkor a költségvetés I. fordulós tárgyalása után, a végszavazás előtt 
szoktuk megtartani, amikor is számot adunk a 2023-as esztendőnek a dolgairól, eseményeiről.  
Beszámolunk a hivatal, az önkormányzat elmúlt évben végzett tevékenységéről, munkájáról egy 
csomó adat, fénykép, egyéb felvétel bemutatásával. Ez a közmeghallgatási prezentációs anyag fent 
lesz a honlapon, tehát mindenki utána tudja elemezgetni, értékelni, nézegetni, részletesebb véleményt 
alkotni. 
Érdemes is megnézni, mert úgy gondolom, hogy az önkormányzati tevékenység tükre megjelenik 
ezekben az anyagokban. Az első pár dián bemutatásra kerül az, hogy az elmúlt esztendőben hogyan 
ülésezett a Képviselő-testület, hogyan üléseztek a bizottságok, a nemzetiségi önkormányzatok, illetve 
a településrészi önkormányzatok. Én úgy gondolom, hogy mindegyik szervezet a jogszabályban előírt 
dolgait bőven teljesítette. A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság ülésezik a legtöbbször, de a 
Humán bizottság a lakások dolgai miatt is elég sok határozatot hozott. Láthatóak a három nemzetiségi 
önkormányzat működésének adatai is. 
Ugyanilyen kis adathalmaz következik, amely bemutatja, hogy az önkormányzati hivatalnak az 
ügyfélforgalma hogyan alakult. Látható, hogy az elmúlt 4 évben jelentős növekedés mutatkozik a 
végzett feladatokban. A következő dia egy érdekes számháborút mutat, a lakosságszám az mindig 
egy érdekes adat, ez az adat a KSH adat, a finanszírozási adat teljesen más. A többi adat a születések 
számát mutatja, házaságkötések, válások, halálesetek, állampolgársági eskü, az itt a nálunk született, 
a népesség korfa összetétele az pedig már évek, évtizedek óta ezt az arányt mutatja, ami pont fordított 
aránya a 60-as 70-es évek időszakának.  
A következő dián a lakásszámok láthatóak, itt lényeges változás nem történt. Következőkben itt 
lényeges nagy változás nincsen. A dávidföldi városrészben az otthonteremtési támogatásoknak 
köszönhetően több családi ház épült az elmúlt időszakban, az önkormányzati bérlakás állomány nem 
változott.  
Jönnek a pénzes részek az adóbevételeink alakulását fogjuk bemutatni itt több dián, az első a fő 
főszám, ami azt mutatja, hogy 2023-ban már lényegesen meghaladtuk az 1,4 milliárdos adóbevételt, 
mely a 2010-es adóbevételnek majdnem a duplája. Valójában 2012. január 1-je óta az adó mértékében 
változás nem következett be. Jelentősebb növekmény az iparűzési adóban van, ami örömet jelent 
mindannyiunk számára. A következő grafikon a különböző adónemek elosztását mutatja, itt is látszik 
a kiugró, 1 milliárdot is meghaladó iparűzési adó bevétel, a többi zömében magánszemélyek által 
fizetett. A mostani költségvetésünk megvalósításához 4,4%-ával járulnak hozzá a magánszemélyek.  
A következő dia a 2006-tól kiinduló folyamatos adóbevétel alakulását mutatja. 
Ezután a gyermeklétszám alakulását látjuk, a különböző korcsoportban az általános iskolák, illetve 
az óvodák létszáma látható. Itt azért az elmúlt években beálltunk erre az 1300-as létszámra, az óvodás 



korúaknál pedig ez az 570-580 környéki a jellemző.  
Jöhet a következő dia, és ez lesz a kezdete az ez évi költségvetésünk valójában I. fordulós adatai, 
amelyek, ha a mérleg szerinti fő számokat nézzük, akkor azt mondhatom, hogy közel 6,5 milliárd lesz 
a vége, mivel én már láttam a következő fordulós anyagot is. Itt még 6,7 milliárd főösszeg látható. A 
bevétel és a kiadási oldalon itt is ezekkel a számokkal magyarázom. Itt az egyensúlyt hitelfelvétellel 
tudjuk biztosítani. A 13. sorszámnál 310 millió forint szerepel. Itt még 967 millió forint volt a REKI, 
ami biztosította úgymond a számszaki egyensúlyt. De ez azt jelenti, hogy 967 millió +310 millió 
forint a 6,7 milliárdos költségvetés hiánya. Most ennek a kezelésére van ez a rendkívüli 
önkormányzati támogatás, amelyből minden évben kapunk, és a tavalyi számokat tekintve minden 
szám abszolút értékben is magasabb volt. Ez most kevesebb, de nagyon sokat kell dolgozni azért, 
hogy az elmúlt 10 év gyakorlatának megfelelően a 2024-et is eredményesen zárjuk.  
Következnek a „sajtok”, azok a grafikonok, amelyek azt mutatják, hogy ennek a 6,7 milliárdos 
költségvetésnek a különböző feladatokra előirányzott bevételeit mutatja ez az első táblázat, majd a 
következő ugyanennek a párját, a kiadási oldalt mutatja meg. Itt látható, hogy a különböző feladatokra 
milyen nagyságrendű összegeket tervezünk fordítani a 2024-es esztendőben.  
A következő diagrammokon azt látjuk, hogy Komló város és a környező 20 településsel alakult meg 
a Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás, amelynek működése előnyös Komló 
városának is, továbbá a csatlakozó települések számára is. A 2024-ra vonatkozó táblázatból látszik, 
hogy ez a társulás nem kis költségvetéssel működik, majdnem 1,6 milliárd forintos költségvetésről 
van szó. Ide tartozik a Szociális Szolgáltató Központ, a Család- és gyermekvédelmi szolgálat, a 
Hajléktalan Szálló, a Bölcsőde, tehát ezek a fő tevékenységek, amelyek a társulásnál vannak, és ide 
tartozik még az ebrendészeti telep is, ahova már a 20 településen kívül több környező település is 
csatlakozott és így közösen látjuk el az ő hozzájárulásuk alapján ezeket a feladatokat. 
A következő rész egy picit az elmúlt 13-14 év egyik meghatározó, az önkormányzat által felvállalt 
statisztikáját mutatja, a közfoglalkoztatási adatokat. Ez az ábrasor is mutatja azt, hogy 2010-ben 27%-
os volt a munkanélküliségi ráta, ma 7,6%-os. Ennyi embert visszavezettünk a munka világába, és ma 
már lasszóval kell fogni azokat az embereket, akiket a közfoglalkoztatásban tudunk alkalmazni. 
Nálam egy kicsit furcsa a helyzet, hogy még mindig van majdnem 800 munkanélküli, és amikor 
behívunk százat, akkor 4 jelentkezik, és akkor örülünk, hogy már 4 jelentkezett. 
A következő egy kicsit a rendszeres, meg szociális pénzbeli ellátásokra fordítandó összeget mutatja 
az elmúlt évből. Tehát ezek azért szép számok, ha úgy összeadjuk őket ez több mint 60.000.000 forint, 
amit erre a célra fordítottunk az elmúlt esztendőben. A következő szám egy kicsit kisebb lesz, mivel 
ebbe a területbe tartoznak, mint szociális támogatás kategóriájába, egyre csökken a Bursa-ban 
résztvevők száma pedig ott próbáltunk könnyíteni. Itt mindig csatlakozunk egy országos programhoz, 
amit kiegészít az önkormányzat egy támogatással. 
Amivel szenvedünk, de elég sok pénzt fordítunk rá, az a szünidei étkezés, ott pedig falnak tudok 
menni, akkor amikor előre regisztráltatjuk a szülőket, hogy ki veszi igénybe, és amikor a tényleges 
igénybevételre sor kerülne, akkor nem történik meg. Ezeket 100%-ban az önkormányzat fizeti. 
Akkor most jön egy csomó felvétel, fénykép az elmúlt időszakban megvalósult pályázatainkról. Van 
mit mutatnunk hála Isten. Már a színéből is látszik ez a KBSK futófolyosó energetikai korszerűsítése. 
A következő kép a Béta-i elkerülő útnak az év eleji műszaki átadásához kapcsolódik, még ugyanehhez 
a kormányzati támogatáshoz kapcsolódóan valósultak meg a városban különböző fejlesztések, 
parkolók építése, utcák felújításai. A következőben a Gárdonyi Géza utca tavalyi kicsit több mint a 
felének a az aszfaltozása valósult meg, részben önkormányzati forrásból, képviselői keretek 
összedobásából. A következő kép az még az építés idején a Közösségek Háza alagsorában lett 
kialakítva olyan közösségi tér, amely egyben megszüntette az addigi szivárgó vizek beáramlását. A 
következő kép a gyerekek kedvence, ez a BMX gördeszka pálya, ez a TOP-os ez a CLLD pályázatból 
valósult meg. Ugyanez még egy képen, ezt követi még mindig ez a TOP-os CLLD pályázat, illetve 
itt már van, amikor egy kicsit az önkormányzat is hozzátett „Miénk itt a tér” nevet adtuk a dalból 
fakadóan ennek a programnak. Én azt látom, amióta elkészült, hogy tényleg „miénk itt a tér, már 
mindenki ott játszik, szinte éjjel-nappal kortól függetlenül. A következő kép még ugyanennek a 
területnek egy másik oldali felvétele. Aztán jön a teret lezáró utolsó épület, ami szintén a közel 3,5 
milliárdos kormányzati támogatási csomagból valósult meg, ez a Kaptár épület, ami a Bányásznapok-
kor került átadásra. Komló az én városom, ez remélem, sok komlói szívébe így dobog.  
Akkor jön a következő felvétel, ami mutatja az előtte és az utána lévő állapotot, ez a kosárlabda 
szövetség által 100%-ban támogatott, Petőfi téren lévő kosárpályát mutatja. Ezt követi a folyamatban 



lévő beruházások vagy pályázatok, itt a kézilabda munkacsarnokról van egy pár menet közbeni 
felvétel, aztán még egy, ami már egy picit jobb felvétel, és ma már ma már sokkal jobb felvételeket 
lehet csinálni az épületről, mert már az a belső burkolás, ezeknek a festése, ezek már folyamatban 
vannak, illetve megtörténte, várhatóan a nyáron kerül átadásra. A következő kép a most, egy hónap 
múlva ünnepélyes átadásra kerülő Komlóverzum nevet kapó intézményről szól, ami az utolsó 
beruházása, annak a közel 3 és fél milliárdos támogatásnak, amelyhez még a Kaptárral együtt az 
elmúlt év végén 300.000.000 forintos támogatást kaptunk. Tehát a 4 beruházás így 3,8 milliárd 
forintból tudott megvalósulni, 23.000.000 forintos önrésszel. Én úgy gondolom, hogy sok komlói 
ismert épülete és ha bemegy, akkor a valóságban is le fog esni az álla, hogy mit sikerült varázsolni 
ebből az épületből. Kimentettük a festményt is, ami nem tudom mikor lett elrejtve, de restauráltattuk, 
és az 56 -os állapotának amikor elkészült megfelelő állapotban van jelenleg. 
A következő a tervezett beruházásunkat mutatja. Ez a KBSK 100-hoz kapcsolódó fejlesztési 
koncepció része, amelyhez szintén a tervezéshez kaptunk kormányzati támogatást. Jelenleg a végső 
közbeszerzés lesz, a lezáró szakaszban vagyunk, ami annyit jelent, hogy még nem tudom a 
végeredményt, de azt mondom, hogy 6 és 7 milliárd forint közötti beruházással - a mostani árajánlatok 
alapján - tudnánk megvalósítani azt a sok-sok lábból álló projektet, melynek az első képén az 
edzőcsarnok és a sport- és munkásszálló, annak egy belső látványterve szerepel most a kivetítőn. 
Ezekhez most vagyunk forrásszerző akcióban reméljük, hogy sikeres lesz a kijáró mechanizmus és 
ez a beruházás az elkövetkezendő 2-3 évben meg fog tudni valósulni.  
Most jónéhány felvétel jön a Városgondnokság által elvégzett munkákról. Mint az elején látszott, 
hogy közel 600 önkormányzati bérlakásunk van. 2023 II. félévében indítottunk egy új folyamatot, 
felújítással együtt hirdettük meg a lakásokat. Itt még az I. félévi adatok szerepelnek, amikor még az 
önkormányzat újította fel a lakásokat, és az ehhez kapcsolódó fotók is ezt fogják bemutatni. Egy 
ingatlankezeléshez kapcsolódó sor jön most. Jönnek a Városgondnokság által végzett további 
feladatok. Ezeknél is azt javaslom, hogy mindenki nézze meg majd a honlapunkon. A kaszálás, az az 
elmúlt években minden lakost érintő kérdés volt. Vállalkozásban mentek egy közbeszerzési eljárás 
kapcsán, II. félévtől, júliustól a Városgondnoksághoz került, és reményeink szerint már az idén is 
ebben a konstrukcióban sokkal eredményesebben fogják tudni ezt a feladatot elvégezni, ezért is 
tértünk át erre a konstrukcióra. Következő az a virágos Komlóval kapcsolatos dolgokat mutatja be le 
itt le van írva minden, hány darab növényvásárlásra került sor. Mindenki vigyázzon a közterületekre, 
ha virágot akar szerezni, akkor kérjen, ne a másik módszert válassza. Én azt tapasztalom, hogy aki 
régen járt Komlón vagy most jött Komlóra, azt mondja, hogy milyen klassz. Mi vigyázzunk rá, hogy 
mások is úgy érezzék és mi is úgy érezzük. Következő a játszóterek Városgondnoksághoz kapcsolódó 
dolgairól mutat egy pár példát. Itt voltak kérdések is, majd ott válaszolok rájuk. Mehetünk tovább. A 
játszóterek után jönnek a megint mindenki ért hozzá, a faápolással kapcsolatos kérdések. Én úgy 
gondolom, hogy ez egy szakma. Rengeteg fát vágtunk ki, de még mindig nem tudtuk kivágni az 
összes száraz fát sajnos. Nemcsak kivágunk, nemcsak itt tudjuk ezt bemutatni, a városnak sok-sok 
pontján. Le van írva, hogy hol, mi történt. Menjünk akkor tovább. Itt még részletesebben, szakszerűen 
fölsorolva a fásítással kapcsolatos rész, újabb felvétel, amely mutatja szintén a következő fásítási 
területet. Aztán jön a következő feladatuk a takarítás, síkosság-mentesítés, ez sem egy csak 
gondnoksági feladat, és nem csak a családi házban lakóknak a feladata kellene, hogy legyen, hanem 
mindenkinek oda kellene tennie magát. Megpróbáljuk de egyszerre minden nem fog sikerülni, csak 
összefogva.  1-2 köztisztasági elrettentő példát látunk, ez nem magától került oda. A következő az 
utak, hidak, járdák üzemeltetéséhez kapcsolódó részeket mutatja be. Itt Isten pénze nem lenne elég, 
amit erre a feladatra el tudnánk költeni. Ennyi jut, amennyit meg tudtunk csinálni. A következő képek 
az előbb leírt dolgok képekben való megjelenítése, legyen az parkoló, járda, árok vagy éppen lépcső, 
ezeknek a felújítását mutatja. A következő rész pedig a piac-, és a vásárcsarnok üzemeltetéséhez 
kapcsolódó, - ma ez is a Városgondnokság feladata -, mutat be egy-két képet, hogy milyen akciók, 
milyen próbálkozások vannak. Az ebrendészeti telepet említettem az előbb, már ott a Társulásnál is. 
Itt ennek a részletei vannak bemutatva, hogy mi volt, mi történt a 2023-as esztendőben. Én nem 
gondolom, ahogy ezt itt most föl kellene olvassam az összes adatot, bár bődületesen szépen össze van 
szedve, mindenki utána tud nézni majd. Akkor jön a GESZ. A Gazdasági Ellátó Szervezetünk, aki 
végzi a gazdasági tevékenységét az összes intézménynek, kivéve a Városgondnokságnak és az egyik 
fő feladata a közétkeztetésnek a biztosítása. Itt el tudom mondani, hogy nagyon sok NÉBIH 
ellenőrzésen átestünk és országos minták vagyunk. Ez megint egy hatalmas összefogásnak az 
eredménye, iskola, szülők, NÉBIH és én a leánykori nevét mondom az ÁNTSZ, és a hozzá 



kapcsolódó szakmai csapat, azáltal alakítottuk ki, újítottuk fel a konyhákat és erre mutatok most itt 
Kenderföldön, Szilvásban. Felsőszilvásban, a Gagarinban, szakközépiskolában és a gimnáziumban 
példákat.  
Jön a vége a prezentációnak, ami a nagy rendezvényeinkhez kapcsolódik, hála Isten ezeken nagyon 
sokan vesznek részt. Visszatérő rendezvényeink vannak, legyen az a Nemzetközi Kolbásztöltő 
Fesztivál, a nemzetiségi nap. Mondhatom, hogy a Humanitárius Településekben elég aktívan részt 
veszünk már egy jó ideje, és az most egy új rendezvény volt a városban. De legyen az a Komló és 
környéki bányászaink találkozója természetesen a Bányász Napok, és akkor külön lehet még itt 
említeni, hogy visszatérő rendezvény az Autómentes Nap, a KASZT, a Komló Feszt, az elindult, 
remélem, hogy idén is sikerül rá megszerezni a szükséges forrásokat, a Borbála Hetek és a nemzeti 
ünnepek. Adventi időszak az light-osabb volt, most már az elmúlt években a covid egy kicsit meg 
nyirbálta ezt a részét is a rendezvényeinknek, de igyekszünk, törekszünk arra, hogy visszatérjen a régi 
régi hangulata ezeknek a rendezvényeknek is. A civil szervezetek dolgával most ott, mikor a 
költségvetés számai voltak és a sajtok, akkor ott szerepelt idénre a nem költségvetési szervek 
támogatásánál 175.000.000 forint, amiből 169 az élsport és 6.000.000 a egyéb civil szervezetek, 
egyesületek, alapítványok támogatása. Ez tavaly 10%-al kisebb volt a civil szervezeteknek a 
támogatása, de itt is szeretném megköszönni a civileknek azt a sok-sok rendezvényt, amit tartottak. 
Itt mutatja a tavalyi számokat ez a kivetítőn ez a számsor. A következő 1-2 kép pedig a rendezvényhez 
kapcsolódó, ott a tavalyi volt Komlón ünnepelve, az Eragny 30 éves testvérvárosi szerződésének 
aláírásának ünnepe. Idén jövő héten megyünk Eragnyba, ott fogjuk megtartani. Akkor jön a 
nemzetiségi napról egy kép, Pedagógusnap. Aztán a humanitárius települések találkozója, ami az 
ország minden pontjából itt voltak delegációk, és meggyőződhettek Komló csodálatos dolgairól. A 
nemzeti ünnephez, augusztus 20.-hoz kapcsolódóan van egy fotó, Bányász Napok tűzijátéka, aztán a 
Kaptárnak az ünnepélyes átadása Bányász Napkor, a Pedagógus Kamarakórus 45. évfordulója, és 
2011 óta minden évben csináltatok egy ilyen gyűjtő év sort, ami kint látható a folyosón, ezt mutatja 
az utolsó dia. Köszönöm szépen a figyelmüket, én ennyit szerettem volna elmondani. Alapvetően a 
közmeghallgatás a költségvetéshez kapcsolódó dolog, de már megszoktam az évtizedek alatt, hogy 
mindenféle téma ilyenkor előkerül, 2024-ben pedig van egy új elem, hogy lehetett kérdezni e-mailen 
is. Kaptam is egy jó pár kérdést vagy kaptak a képviselők kérdést, megpróbálok, megpróbálunk rá 
válaszolni, de én először úgy gondolom, hogy aki eljött a rendezvényre személyesen, annak adnám 
meg a szót. Arra kérem, aki kérdezni szeretne, az jöjjön a mikrofonhoz és mondja be a nevét és a 
lakcímét, aztán tegye fel a kérdést. Ki az első kérdező? Parancsoljon 
 
Kende István (Komló, Nagy László u. 1. sz. alatti lakos): Tisztelettel köszöntöm a 
közmeghallgatást, Polgármester Urat. Kende István vagyok Nagy László utca 1-3.-ban lakom.  
 
Polics József: Ön kérdezett írásban is, most akkor tudok válaszolni.   
 
Kende István: Igen, de most ez egy más probléma. A 2023-as évvel kapcsolatban az egészségügyi 
ellátással kapcsolatban csak egyetlenegy mondatot olvasnék, hogy 116,3 millió forintot költött az 
önkormányzat és ezzel az egészségüggyel kapcsolatos valamennyi információ csendben maradt. Az 
adatok alapján azt vettem észre, hogy 7000 60 év feletti ember van, idős korosztály él sok a városban, 
akiknek az egészségügyi ellátás létfontosságú. Erről szeretnék információt kapni. Tesz-e azért valamit 
az önkormányzat annak érdekében, hogy ez javuljon? Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Az egészségügyi ellátás pici szegmense tartozik már az önkormányzathoz, tehát nincs 
nálunk kórház, nincs nálunk a háziorvosi szolgálatnak egyik része se, se a gyerek, se a felnőtt. Már a 
védőnők sem tartoznak hozzánk, csak szeptemberig. az iskolavédőnők. A háziorvosok úgy tartoznak 
hozzánk, hogy együttműködés megállapodással látják el az önkormányzati feladatot, de ebben a 
számban nincs benne önkormányzati hozzájárulás. Már mind NEAK finanszírozásban kapja meg az 
ő működéséhez kapcsolódó dolgokat. Ami az idős ellátáshoz kapcsolódik, és nem egészségügyi, az a 
szociális ellátási rész, a szociális otthonok, azok is önkormányzati tulajdonban vannak, de 
megállapodás alapján látja el egy nonprofit gazdasági társaság, ahhoz viszont mi hozzá járulunk, 
nemcsak az ingatlant adjuk nekik. Tehát az alap egészségügyi ellátás az nem az önkormányzat 
büdzséjéből valósul meg, azért nem lát ott egy hatalmas milliárdos számot. Amikor még a kórházat 
2012. májusában, ha jól emlékszem, akkor a teljes finanszírozás száma itt megjelent a 



költségvetésünkben, most nincs. Tavaly még az ügyelet is benne volt, amire mondhatom, hogy 
egészségügyi ellátás, és az itt volt, ebben a költségvetésben. Ahhoz képest, hogy mennyire 
zsugorodott a feladat, nem rossz szám van itt, én úgy gondolom. Ezt még meg kell tanulnunk, hogy 
hogyan kezeljük, mert nem mindenki van itt, aki látom, hogy kérdezett. Önt meg nem ismerem. Ön 
új ember Komlón? 
 
Kende István: Igen, tavaly nyáron költöztem. Kötődésem van, Komlón éltem.  
 
Polics József: Látja? Különben úgy arcról már ismernem kellene mindenkit. István, Ön feltett egy 
kérdést a Nagy László utca 1-3 környezetével kapcsolatban, meg az ott döglődő rendszám nélküli 
autókkal kapcsolatban, továbbá a megsüllyedt és így már balesetveszélyes járda miatt is. Ismerem a 
helyszínt, azt hiszem írja is, hogy ott a járművek is egy helyen járnak, meg az autók is. Én azt kérem 
a kollégáktól nézzük meg, ami balesetveszélyes, azt el kell hárítani. Itt az írásban van olyan, hogy 
lehet, hogy alatta valamilyen közmű hiba van. Nézzük meg a közművet is. Ugyanezt tudom mondani 
a rendszám nélküli autókra, hogy nézzük meg, de azt tudom, hogy a kollégák itt mindig meccset 
vívnak, mert azért a jogszabályok, hogy mondjam a normál halandónak úgy tűnik, hogy annyira 
egyértelmű, de a végrehajtás során mindig nem az egyszerűségi faktor működik, hanem a 
bonyolultsági faktor, de nézzük meg. Tudom, hogy az autók elvitele az mindig nem egy rövid 
időtartamot igénybe vevő dolog. Tavaly július 1-jétől itt a MOHU, ez a MOL-nak a valamilyen leány 
cége, aki a hulladék meg egyéb dolgokkal foglalkozik, és nem minden kristályosodott még ki, hogy 
mi, hogyan működik, de akkor meg fogjuk nézni ott a környezetben. Ott a csapadékot is nézzétek 
meg, mert azt látom, hogy többször onnan nagyobb esőnél eléggé jól ömlik kifelé a víz. Tehát ezt is 
meg fogjuk nézni, és amit tudunk orvosolni. Új utat nem tudok ígérni, de a balesetveszélyt, azt minden 
esetben el kell hárítanunk. Köszönöm szépen a kérdését, meg hogy e-mailen is küldött. 
Következő kérdező? Kemi. Azon a 4 oldalon kívül, amit küldtél? Parancsolj. Felolvasod, amit küldtél?  
 
Bencsics László (Komló, Mecsekjánosi puszta 6.): Ez Komló külterülete ugyebár. Az lenne a 
kérdésem a képviselőkhöz, hogy Mecsekjánosi puszta Ivicz Bt-től az utolsó 10-es házszámig - ez 250 
méter-, a köves utat rendbe hozni szíveskedjenek még ebben az évben. Plusz a vízelvezető árok tartós 
esők után hetekig folyik ki a talajvíz, és egy kislány mindennap jár iskolába, nehéz kikerülni ezeket 
a saras területeket. A lakók petícióját egyébként benyújtják az önkormányzatnak. 40 éve nem nyúltak 
az úthoz, két vállalkozás is működik itt, az Ivicz Bt. és Ke-Mi kecskefarm. A 10-es háznál lovak 
vannak és rengeteg autó jár erre, a futárszolgálatoktól kedve a vadászok, erdőre járó favágók, farm 
látogatók, rokonok, külföldiek is, akik veszik a kecskegidákat. Mindig megjegyzik, hogy itt már 
sosem lesz normális út? Az infrastruktúrát is kellene fejleszteni, nemcsak kutúra létezik, Kaptár, 
Dínópark, stb., sorolhatnám még a hiányosságokat. A párom, Mihályi Gabriella részönkormányzati 
képviselő, több ízben kérte ezen hiányosságok rendezését Jurinovits Miklós képviselő által, de semmi 
sem történt. Második kérdés: a kisbattyáni falu alján bejfejezetlen vízelveztő árok problémája. Évek 
óta megoldatlan, az ígéretek ideje régen lejárt. A 2.sz. ház tulaja, Rück Jonatán, az állatai által 
keletkező nagy mennyiségű trágya nagy esőzésekkor feloldódik, és az alatta élő család, Balogh 
Józsefék portájára folyik több éve. Már verekedéssé is fajult a dolog, de senki nem intézkedik, csak 
ígéret van, semmi más. A harmadik kérés: Polgármester úr! Tessék lobbizni annak érdekében, hogy 
a 10.000 fő feletti településen, külterületen élők is pályázhassanak kisüzemek fejlesztése, 
mezőzgazdasági álltarttó telepek fejlesztésére. De Komló város nincs a település listában, ellenben 
Kaposvár, amely lényegesen nagyobb, benne van a listában. Nekik van egy Szita Károlyuk, aki 
mindent megtesz a kistermelőkért. Itt Komlón minden kisebb-nagyobb cégecske kapott már az 
önkormányzattól támogatást, de mi nem. A mi farmunk a lakosságot ellátja egészséges termékekkel, 
mi el vagyunk felejtve, egy csöpp becsületünk sincs, pedig már 10 éve önerőből csináljuk a farmot,  
40 anyával és 2db törzskönyves bakkal. A fő profil: sajtok, joghurt, túró és kecske tej. A közelben 
nincs még egy ilyen vállalkozás. Észrevételünk: a battyáni út aszfaltozásakor kértünk az út veszélyes 
oldalára korlátot, akkor azt a választ kaptuk mindig, nincs szükség rá. Ezek szerint egy halálesetnek 
kellett történnie ahhoz, hogy az illetékesek elgondolkoznak rajta, mégis kellett volna? De lehet még 
mindig nem jutott el a tudatukig. Összetett a dolog, a gyorshajtást most felejtsük el. A téli 
útviszonyokat nagyban befolyásolja az utak minősége. Nagy hó, jégeső stb., ha nincs kellőképpen 
takarítva, előfordulhatnak kisebb-nagyobb balesetek. Az utóbbi már megtörtént, és várjuk a felelősök 
mielőbbi büntetését. A busz vezetőjét csak harmad ízben hibáztatjuk. A hiányosságok miatt a sofőrt 



egy életre tönkretették. Várom a testület válaszát. Ha Komló területe, és közterület minősítése van, 
akkor elvárjuk, hogy tartsák is rendben.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Ezt, mint mondtam megkaptam írásban is. Én összefoglalóan 
megpróbálok válaszolni az egyes feltett kérdésekre. Én úgy gondolom, hogy ítélkezni senkinek nincs 
joga, ez csak úgy megjegyzésem, és egy ilyen esetet így felhasználni, az nálam nem egy szép dolog. 
De ezt mindenki dolgozza fel magában. A többi konkrét dologra annyit, hogy a semmi az nagy 
hazugság. nem igaz. Nem igaz. Tehát ott mi csapadékvíz-elvezetést indítottunk, követ vittünk és majd 
lesz itt más kérdés is. Nem tudunk minden utcát leaszfaltozni, van lakóutunk, ami még nincs 
leaszfaltozva, és van kettő, amit itatott makadámmal csináltunk Komlón. Az egyik Dávidföldön, a 
másik pedig Cseresznyeágban, az is pályázatból valósult meg. A városban 65 kilométer belterületi út 
van, és ugyanennyi külterületi út van. Képtelenség ezt fönntartani, nem vagyunk Rothschild bárók, 
látszott a költségvetésből, de még mindenkit kifizettünk, legyen az bér vagy bármi. Az, hogy az 
Iviczékig készült el az út, a vállalkozó az útköltségnek több mind az 50%-át bevállalta, a másik 50%-
át hozzátette az önkormányzat. Belátható időn belül külterületen ilyen szintű útépítés csak ebben az 
esetben tud történni, mert nem tudunk. Tavaly 270 méter utat aszfaltoztunk le a Gárdonyi Géza 
utcában 5 egész nem tudom hány millió forintért. 270 méter, 3,9 tized méter széles utat. Csak, hogy 
a számokat lássuk. Az, hogy a vállalkozásoknak milyen támogatást adunk, annak van egy rendelete. 
Nagyon sok vállalkozás kapott támogatást, aki megfelelt a rendeletben foglaltaknak, és vállalta azokat 
a feltételeket. Ilyen támogatást kapott Komló Város Önkormányzatától is és kapott az Államtól is. Az 
biztos, hogy csak mese habbal, ami Kaposváron megy, egy ugyanolyan nevű pályázatnál, az nem 
megy Komlón. Ezt lehet, hogy el lehet hinni a piacon, az utcán, a mese kategóriájában, de a 
pályázatnál nem. Igen, tudom és tudok neveket mondani Tolnai, a Tolnai miért ment el 
Magyaregregyre? Mert Komlón nem kaphatott a méhekre támogatást, mert az falura vonatkozik, és 
hiába csatolt település Kisbattyán, Komló közigazgatási területe. Nem felel meg a pályázati kiírásnak, 
ezt én nem tudom megváltoztatni. Úgy gondolom 2015 óta dr. Hoppál Péterrel közösen próbáltunk 
ebben az irányban elmozdulni, mert azóta ismerjük - a kecske kapcsán - ezt a problémát. Nem tudtunk 
benne lépni, nem tudtunk ebben sajnos segíteni. Én úgy gondolom, hogy az önkormányzat is, meg 
mindenki, ha tud, segít.  
A falu - Kisbattyán falu - alján található árok kérdése. Hát mindig a szavam járása az, hogy még 1956-
ban én csináltam. Igen, a komlói domborzatot nem tudom megváltoztatni. Lerakódik az, amit fönt 
összeszedett, de mindig kipucoltuk, nem egyszer évente. Volt, amikor én is lent voltam, és most is 
kipucoltuk. Abban kérem a segítséget, ha ilyen trágya probléma van, azt én úgy gondolom, hogy más 
hatósági kérdés, az nem önkormányzati kérdés. Tehát ilyen dolog volt, lesz szerintem. A kisbattyáni 
út, már az úton történtekkel, azzal nem foglalkozunk, majd kiderítik, hogy ki volt az okozója. Az úton 
a korlát, meg egyéb kérdések. Úgy gondolom, hogy az nem ide tartozik, a többire megpróbáltam 
válaszolni. Megadom képviselő úrnak a szót.  
 
Jurinovits Miklós:  Köszönöm szépen. Több olyan dolog merült fel, amire különben alapjáraton 
adtunk választ, hiszen a trágya kérdésnek tudtuk, hogy nem mi vagyunk a megoldói, ennek ellenére 
az Adóiroda vezetője dr. Vikor László volt kint a helyszínen, illetve a kollegái is többször, és ők is 
arra jutottak, hogy nem az önkormányzat hatásköre ennek a megoldása. Folytatom, akkor vissza 
kapcsolódok az árokkal kapcsolatos dolgokra. Ugye itt egy hallgatólagos megbeszélés van, hogy nem 
folytatódik tovább az ároknak a kiépítése, pontosan azért, mert egy vízszintes felületre ér le a lefolyó 
csapadék, illetve a sár és sokkal egyszerűbb eltakarítani egy vájt, vágott, földes részről ezt a 
mennyiségű sarat minthogyha egy kiépített felületről csinálnák. Nem mellesleg a polgármester úrnak 
teljes mértékig ők igaza volt abban, hogy évente kétszer takarítjuk, de egyszer biztos ezt az árkot, és 
azt is hozzáteszem, hogy ezt az én képviselői keretem rovására tesszük. Hogyha megnézzük azt, hogy 
egy képviselőnek mekkora területei vannak és hány forint jut arra a területre, akkor elcsodálkoznának 
az itt lakók, hogy például az én területeimen - és nem fogok mindent elmondani-, de Mecsekfalu, 
Dávidföld 21 utcája, Mecsekjánosi, Mecsekjánosi puszta, Kisbattyán, Hizlalda utca, MOM stb. - stb. 
összesen egymillió forintom, illetve + egymillió forint beruházási keretem. Osszuk ezt le 
lakosságarányosan, és nézzük meg, hogy valójában mennyi forintálisan az az összeg, ami például 
részemről úgy adható és úgy elkölthető, hogy más területrészeket ne érintsen károsan vagy ne érintse 
hátrányosan. Ez a helyzet. Én azt gondolom, és itt ül a Városgondnokság vezetője is pontosan tudja, 
hogy hányszor kértem kátyúzási munkát és kőterítést (például a pusztai útra is), hogy ha megnézem 



az erre vonatkozó költségkeretemet, azt azért elmondhatjuk, hogy abszolút túllőttem, és ilyen 
szempontból megpróbáltunk mindent megtenni. Jánosiban is volt hasonló anomália csapadékvíz 
elvezető árok rendszerrel kapcsolatban, sokat tanultam abból az esetből, ugyanis ott, mivel én vagyok 
szintén a képviselő, úgy gondoltam, hogy a lakosság megkeresésére beadok egy indítványt több 
szakhatóság felé, különben az árok meglétéről, nem meglétéről arról, hogy nem gondozzák. A vége 
az lett, hogy szépen összegyűjtöttem mindent, le is írtam ezt, fotókkal dokumentáltan látszott nagyon 
jól, hogy elönt 4-5 házat konkrétan a sártenger, akik ott laknak és ez éves szinten többször előfordult. 
A szakhatóságnak egyetlenegy kérdése volt, érintett vagyok e ebben a témában? Mondtam, hogy 
természetesen, hát én vagyok az ottani képviselő, hogyne lennék. Nem, én ott lakom ezekbe a házakba 
és így érintett vagyok? Azt mondtam hogy, hogy nem vagyok érintett, de képviselő vagyok.  Azt 
mondták adják be azok, akik érintettek ebben, és így is tettek Jánosiban. Nektek is ezt javasoltam 
akkor. Én hiába próbálok lépni ebben az ügyben bármit, nem fognak vele foglalkozni, mert nem 
vagyok érintett a témában. Azt azért halkan hozzáteszem, hogy beadták az ott lakók a problémájukat 
ezzel kapcsolatban, kijött megannyi szakhatósági és megnézte. 2 éve voltak kint a víz az ugyanúgy 
folyik a sártengerrel együtt, és ugyanúgy elönti a házakat. Tehát azt gondolom, hogy kevésbé az 
önkormányzatnak a feladata, és az önkormányzat tehet arról, hogy ez így működik, inkább a 
szakhatóságoknak a megfelelő hozzáállása hiányzik ehhez a dologhoz. Mondhatnám a PK Ablak 
előtti területet, ahol én nem is tudom szerintem nem volt olyan szakhatóság, aki ne jött volna ki, és 
igazából azt gondolom, hogy az a szerencse jelen pillanatban Jánosi ezen szakaszán, ami Komló 
bevezető útja különben, hogy jelen pillanatban nem művelik azt a területet, ahonnan a sártenger 
befolyik és elönti a csapadékvíz-elvezető árkokat. Hozzáteszem, hogy ennek ellenére a 
Városgondnokság, pedig nem ő a kezelője az útnak, többször kitakarította a csapadékvíz-elvezető 
rendszert, és önmagukhoz képest én azt gondolom mindent megtett azért, hogy rend legyen azon az 
útszakaszon. Azt hiszem nagyjából ennyi, köszönöm szépen!  
 
Polics József: Köszönöm szépen! További kérdések? Nincs több kérdés. Akkor ma megyek addig 
míg gondolkodnak az írásban jött kérdésekre. Ahol van név, Csóti László kérdezi, hogy rövidtávú 
megoldás a körtvélyesi parkolási gondokra. Leírja, hogy milyen gondjai vannak, céges autók, tesz 
egy dupla adók esetén ugyanazon lakcímmel adózási javaslatot, magasság meg súly, meg mindenféle 
korlátozást és önkormányzati bér- garázs is bérparkoló építésére kihasználatlan ipari területeken 
javaslatot. Én azt tudom mondani a parkoló úgy összességében, de most itt konkrétan Körtvélyesnél 
azért a Határ utcai parkoló, az nincs tele. Tehát mindig van hely, és mit látok, teljesen mindegy, hogy 
melyik utcát mondom, ha nem tud az ablaka alatt megállni, akkor baj van. Ezt pedig nem tudjuk 
mindenütt biztosítani. Körtvélyesre is van parkolófejlesztési tervünk, és nagyon sok parkolóra, de az 
is lehet, hogy messzebb van a házától és azért nem fog tetszeni. Tehát én azt tudom mondani, 
Körtvélyesben van szabad parkoló, de lehet, hogy nem a ház ablaka vagy a ház közvetlen közelében. 
Cégautót nem szabályoz a KRESZ tehát nem tudunk, a nehéz autókra kérem a rendőrség segítségét, 
hogy ott nézzük meg, mert ma reggel is káosz volt, elsősorban az ott beálló kamionok okoznak gondot 
vagy a nagyobb teherautók, amíg beállnak a parkolóba, illetve a Nagyrét utcán össze-vissza állnak. 
Tehát ebbe ebben kérném itt a segítségét a súly-, és magasságkorlátozások. Én úgy gondolom nem 
megoldások meccse, gondoljon mindenki bele abba, hogy a busznak a kukásautónak menni kell, és 
akkor annál nagyobbat beengedni nem nagyon. A kamionokat próbáljuk kiterelni a Nagyrét utca felé, 
hogy ne menjenek a lakótelepre, akinek nem szükséges és Sikonda felé nem is mehetnek tábla szerint. 
A többi megint rendőrségi kérdés. A közterület felügyelők, ahogy azt itt, munkabeosztásuk engedi 
figyelni fognak. A rendőrségtől kérem ezt a segítséget, hogy a nehéz gépjárművek esetében 
próbáljunk ott rendet tenni.  
Nincs jelen lévő kérdező. Akkor írásbeli kérdező Vissyné Gulyás Ágota, kérdése a kórházhoz vezető 
lépcsősor állapota. A kórház telke pont az ő telküknek a fölső széléig tart. Tehát, aki ismeri a helyszínt,  
egy picit nemcsak a lépcső, hanem egy picit az út és a kórház területén van, és az összes mögötte lévő 
rész, az nem önkormányzati, 2012-ig az volt. Nem önkormányzati tulajdon, tehát ezt nem ide kell 
címezni. Éppen ma reggel kérdeztem, de itt is most így nagyjából tudom, az sem a mi erdőnk, a 
kórház melletti, a Carbonhoz nyúló erdő, de tele van szeméttel, azt írják. Nem tudom, egyszerű mi 
tegyünk bejelentést, mert nem a miénk. Kellene, mert nagyon sok bejelentés érkezik erre.  Mi ez? 
Hulladékradar, ez az, nem jutott eszembe. Tegyünk már egy bejelentést, ott az erdőbirtokosság 
takarítson, csak ne a miénkre dobálja, mert a végén nekünk kell elvinni.  
Akkor a következő kérdező Molnár Olga, szintén külterületi utakkal kapcsolatban, konkrétan a 



cseresznye ági úttal ezt 23-án 9 óra 38 perckor küldte ezt az email-t. Szerintem akkor már 
zuzalékoltunk, tehát elkezdtük annak a zuzalékolását, de ő kifogásolja a zuzalékolást, hogy írja ezt?  
„ez kidobott pénz, mert gyorsan lyuk lesz belőle” és kéri a magasabb minőségű kivitelezést, „egyszer 
kellene befektetni nagyobb összeget és becsületes minőségi munkát végezni. Tudom nincs pénz 
tudom másra kell, de ez csak pénzkidobás”. Csináljuk meg az utat, most zuzalékolunk, mást nem 
fogunk tudni csinálni ugyanezt tudom mondani, mint a kisbattyáni, meg a másik útra. 
Két üzenetet is kaptunk, de ez a Hello Pukki vagy mi, ez a név, ez biztos valami álkategória, mert itt 
az egyik mondata megszívlelendő. „Mi komlóiak nagyon szeretjük városunkat és büszkék vagyunk 
rá”. Ez kellene mind a közel 24.000 komlóinak, az újszülöttnek is így kell lenne az anyatejet szívni 
magába, hogy ebből kemény gén legyen. Fölolvasom „elvárható lenne a vezetőktől politikusoktól, 
hogy egymás támadása helyett, és a veszekedés helyett a városért dolgozzanak. Nem kérünk a 
politikai csatározásokból, azt intézzék el Budapesten. Ne egymást gáncsolják, meg akadályozzák, 
hanem dolgozzanak a településért. Nekünk ez a fontos! Hajrá Komló! Nehogy kiesünk az NBI-ből! 
Hát ezzel egyetértek, de mondom ez valamilyen ál e-mail címről jött. 
Na, akkor kaptunk egyet, az újjászülető könyvtár épületére is. 26-án fog nyitni a könyvtár, most már 
Komlóverzum. Itt már a prezentáción is mondtam, hogy aki teheti menjen, nézze meg. Most van 
kialakítás alatt a nyitvatartási idő és a jegy konstrukció. Különböző kedvezmények lesznek, mert itt 
azt kéri, legyenek. Lesz nyugdíjasoknak, diákoknak, csoportoknak lesznek kedvezmények. Lesznek 
iskoláknak foglalkozások én csak azt tudom mondani, ami a legutóbb lett betakarva homokkal, azok 
eredeti mamut csontok, ahol lehet turkálni-furkálni gyerekek, és meg lehet találni. Maga az épület 
nagyon szép lett, könyvtár készen van, könyvtár nyitva. A helytörténeti múzeum része az egy Komló 
és környéke mezőgazdasági résszel fog bővülni, de most ezerrel a látogató központra koncentrálunk, 
és minden humánerőforrás ott van. Lehet, hogy a helytörténeti múzeum nem fog még kinyitni, ez 
ugyanazon az I. emeleti szárnyon van, mint volt, meg kell nézni. Azt tudom elmondani, hogy egy 
XXI. századi interaktív, minden lesz, rövidfilmek mozi, dínó tojások, Bányász, jégkorszak, trópusok 
növények, VR szemüveg, majdnem elhittem, mikor belenéztem, mert jött velem szembe a dínó, 
félelmetes. Különböző foglalkozásokat is lehet majd tartani. Éppen ezt próbáljuk most minél jobban 
kibővíteni, kiszélesíteni. A Mecsek-hegység keletkezésétől az egész kialakulásáig, ott van 12 fakk, 
ahol mindenhol tv monitorokon különböző ilyen jelenetek lesznek bejátszva. 
Akkor Bárdos Zsanett kérdezi várható-e újabb beruházás, gyár a városban? Szükség lenne még 
munkaadóra. Van alkalmas terület erre vagy mi szükséges hozzá? Azt tudom mondani, hogy sajnos 
önkormányzati tulajdonba nem sok terület van. A volt büntetés-végrehajtási terület a Határ utcában, 
mellette még 2 hektár, ez szumma 7 hektár, ami ipari gazdasági terület. A Nagyrét utcában van 2 
darab 4000 négyzetméteres terület, ennyi az önkormányzati ipari gazdasági terület, egy dekával se 
több. Éppen 13-án voltak itt fémipari török befektetők, most már elmúlott két hét, majd most már 
rájuk kell hogy csörögjek, hogy fogunk-e törököt vagy nem fogunk törököt. Lesz-e ebben a kérdésben 
üzlet vagy nem lesz üzlet? Az önkormányzat nem tud munkahelyet teremteni, csak ahhoz az 
infrastruktúrát és a feltételeket teremti meg. Ez a török befektető egy 10.000 négyzetméteres 
építményt, épületegyüttest valósítana meg, és maximum 150 fő foglalkoztatását. Ez nekünk, mint a 
falat kenyér úgy kellene, de már évek óta próbálkozunk vele, elő előbb-utóbb lesz eredmény. Ez kell 
hozzá, de igazán ki teremtett Komlón munkahelyet? A komlóiak, a komlóiak. Nézzük meg, kezdjük 
el, Anna aknától menjünk ki a Nagyrét utcáig vagy menjünk föl a Határ útra, a legmagasabb pontra, 
objektum, Kovács Botond, Nagyrét utca Rajnai, Kalamár, Szanyi. Én már nagyon sokat jártam 
polgármesterekkel külföldre, hogy majd jön a Herman Pausz, jön a Bin Laden vagy akárki, és egyik 
se jött, egyik se jött. Vannak fenntartásaim, de ha jönnek, szívesen fogadjuk őket. 
A következő Haraszti Borbála, ez hasonló az előbbi politikai üzenethez, tehát itt szerintem nincs mit 
erre válaszolni.  
Akkor Miskovits Tami közterület fejlesztések, parkok felújításának folytatása, játszóterek felújítása, 
újak építése. Én úgy gondolom a közterületi fejlesztések, parkokkal, játszóterek dolgával 
folyamatosan megy. Most van egy bontó akció, szerintem ezt érzi mindenki. Volt egy ellenőrzés, és 
ma már teljesen más előírások vannak, mint amikor a bányászok fogták és összehegesztették a rakétát 
vagy a hintát vagy a csúszdát vagy akármit. Ma ez nem elfogadott, ezeket le kell bontanunk. Én tudom, 
hogy nagyon sok ember érzelmileg kötődik hozzájuk, mert maga csinálta, ez teljesen normális. 
Viszont a gyerekek védelme érdekében nem hagyhatjuk ott. Ezzel egyidejűleg, ugyanaz, mint a 
leromló utak, a leromló házak, minden egyszerre romlik le, ezt így Rodolfó varázsvesszejével nem 
lehet újjáépíteni, egyszerre mindent. A játszóterekben is elindítottunk egy programot, hogy minden 



városrészben legyen legalább egy használható játszótér vagy legalább pár eleme. A legmesszebb lévő 
körtvélyesiben is van ilyen, a belvárosban ezzel kezdtünk a sportközpont mellettivel, és akkor még 
nem rekortán volt a divat, hanem akkor a 40-50 cm dunai homok, mint ütéscsillapító. A Petőfi téren 
már tiszta rekortán van vagy a 48-as tér téren is az van. Szilvásban is pár elem, ami megkapta 
minősítést 3 évre, az marad. Jövő héten kerül a testület elé egy gondoskodó játszótér program, ami itt 
egy a múzeum-könyvtárhoz kapcsolódóan vagy Komlóverzumhoz kapcsolódóan, annak a belső 
dolgait tükröző családbarát környezetet szeretnénk kialakítani, ami a játszóteret is magába foglalja, a 
parkolót is magába foglalja, a buszparkolót is magába foglalja, a Bányász emlékművet is magába 
foglalja és az épületet is magába foglalja. Bízom abban, hogy a parkolótól elindul a dínólábnyom a 
bejáratig és a játszótéren is meg fog jelenni. Reméljük, sikerülni fog. Addig pedig a különböző 
városrészeken mindenhol van valamilyen szintű játszótéri lehetőség. Ugyanazt tudom mondani, mint 
a parkolókra, nem tudunk minden háztömbnél az előírások szerinti parkolót biztosítani. Ha valaki 
csúcsra jár, az lejön a 48-as térre gyerekkel együtt Körtvélyesből is. Már beszéltem anyukával, 
gyerekkel ott, mert ő ezen akar játszani. Nem fogjuk tudni ezt a színvonalat minden városrészen a 7 
vagy 8 dombon biztosítani. 
Németh Gábor kérdezi, ő nem lakik Komlón, de a szüleit itt laknak és az élhető város dolgáról ír, és 
a leromlott körtvélyesi városrészről, hogy az nem élhető kategóriát és nem a népesség megtartó erőt 
tükrözi. A képviselők tudják, hogy már többször próbálkoztam a körtvélyesi, én úgy hívom, hogy 
városrész rehabilitációval. Ez a program az előző európai uniós költségvetési ciklusban kiesett, mert 
valamelyik mutatóba éppen nem fértünk bele. Bízom abban, hogy az elkövetkezendő időszakban 
fogunk tudni pályázati forrást vagy önkormányzati forrást generálni ennek a problémának a 
megoldására, de ez, ahogy a nóta mondja, egyedül nem megy. Tehát ne várja senki azt, hogy itt ingyen 
fog kapni valamit, ha a társasház hozzáteszi, ez ugyanaz, mint az Ivicz cég, ha az hozzáteszi, akkor 
hozzáteszi az önkormányzat vagy ebből a programból vagy másból, de ezt ki kell dolgozni. Rajta 
vagyunk. Reméljük, hogy most ebben az európai uniós költségvetési pályázati ciklusban ez sikerülni 
fog . 
Akkor Bencsics Lacinak, Keminek válaszoltam. Kende úrnak válaszoltam. Nincs nálam több írásbeli 
kérdés. Van-e még jelenlévő, aki kérdezni szeretne? A képviselő urat illeti a szó. 
 
Jurinovits Miklós:  Befektetésekkel kapcsolatba sokat keresnek minket, képviselőket is, nemcsak a 
polgármester urat. Sokszor örülünk annak, hogy jön egy befektető, de nagyon meg kell fontolni azt, 
hogy kit engedünk egy adott területre. A lakók igényei nagyon fontosak, és itt figyelni kell arra, hogy 
ők nem szeretnének zajt, zajterhelést, nem szeretnének átmenő forgalmat, nem szeretnék, hogyha 
sokan lennének ott és dolgoznának, mert az nekik kellemetlen, nem megoldott a parkoló és stb. 
Polgármester úrral amúgy közösen volt egy projektünk, pont az említett végrehajtóintézet helyére 
valósulhatott volna meg egy nagyon kecsegtető zöldségtermesztéssel foglalkozó cégnek a projektje. 
Magyarországon ismertek, sőt a legtöbb nagy üzletláncba és a kicsikbe is szállítanak, és ez jó alapot 
adott volna arra, hogy ezen a zöld területen valósuljon meg egy zöldségtermesztéssel foglalkozó 
cégnek a munkája. Polgármester úr felruházott és felhatalmazott azzal, hogy bejárjam a cég 
képviselőivel a területet, majd hosszas beszélgetés után azért rájöttem arra, hogy nagyon-nagyon jó 
dolog lenne egy ilyen zöld beruházás Komlón, ami különben 150 munkahelyet teremtett volna, 
ugyanakkor olyan fényterhelést rakott volna Körtvélyesre, hogy azt még az űrből is lehetett volna 
látni. Tehát vannak olyan beruházások, aminek egyes területi adottságai nagyon jók és nagyon jól 
megvalósítható lenne, viszont a lakosságra nézve ezek aggályosak és problémásak. Így hát másik 
területet kell majd keresnünk, hogyha szeretnénk ezt a beruházást itt tartani Komlón. Ennyit szerettem 
volna csak mondani a beruházásokkal kapcsolatban. Köszönöm.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Köszönöm azoknak, akik eljöttek a közmeghallgatásra. Köszönöm 
azoknak, akik éltek az új kérdezés lehetőségével. Én azt tudom mondani, amit itt van, aki írt. Én is 
sokszor hangoztattam, hogy legyünk büszkék az otthonunkra, legyünk büszkék mindannyian azokra 
az eredményekre, amit elértünk és próbáljuk reálisan kezelni a lehetőségeket. Lejöttünk a fáról, úgy 
gondolom, hogy mindent meg lehet beszélni, és mindent meg tudunk oldani közösen, és ha ismerjük 
egymás problémáját és ahhoz mindenki normálisan áll hozzá, akkor az a probléma előbb-utóbb meg 
fog oldódni.  
 
 



 
Vass Dénes: Bocsánat, nem volt olyan fejezete, hogy vélemény.  
 
Polics József: Vass Dénest illeti a szó. 
 
Vass Dénes: Én is komlói vagyok, szeretem a várost és szeretem, ha szépül, ezzel kapcsolatosan 
említek meg 4 dolgot.  Egyik nagyon égető, mert itt van a város közepében, a Sportcsarnok külső 
falán lévő ikonokat fel nem ismeri senki. Legyünk szívesek, dobjuk össze a pénzt, vagy valamit 
csináljunk. Ugye jönnek idegen csapatok, ne essen ki az NBI-ből, meg sok mindent ugye lehetne 
mondani. Tehát azt meg kell csinálni, hogy azok az ikonok olyanok legyenek, mint voltak. A másik, 
nem olyan nagy pénz természetesen. Kökönyösbe megyek, ott van a 7 ásó, amit nem lehet látni, mert 
benőtték a fák, bokrok, meg stb. Azt javaslom, vizsgáljuk meg feltehetőleg egybe kivihető, és tegyék 
a Pécsi úti kanyarba, és ott lehet látni, annak van értelme. Ott, ahol most van, már funkcióját, értelmét 
veszítette. Elmegyek Gesztenyésbe, a másik városrészbe, ugye ott van a Felszabadulási Emlékmű.  
 
Polics József: Ölelkezés emlékműve Bachmann Zoltán műve, ugye ő így nevezte el. 
 
Vass Dénes: Javaslom mivel most a NATO-nak 25 éves, az EU-nak 20 éves évfordulója van, lesz, 
mi leszünk az EU soros elnöke, abból áll a javaslat, hogy az egyik ölelkező zászlórészt fessük uniós 
színeivel a másikat pedig a magyar nemzeti lobogó színeivel. Ebből küldtünk egy javaslatot a 
megvalósíthatóságról, hozzáteszem saját kútfőből. Nagyon sok alkalommal jelent problémát a 
bányásznapi zajos rendezvénynek a hete, 3 napja stb. Megvizsgálandó, hogy az a hely, ott 
alkalmasnak tűnik a koncertek, akár bányásznapi, stb. rendezvény tartására, mert a szoboregyüttes 
előtt közel vízszintes területe. Vizesblokk kellene, villany és ugye ezt meg lehetne csinálni. Érdemes 
lenne tehát. A 4. pedig hát nekem mindig el kell mondani, kellene a városban egy Borbála szobor. 
Köszönöm szépen, hogy meghallgattak.  
 
Polics József: Már teljesen aggódtam, hogy itt van Vass Dénes és nem szól. Hát de. Na én csak azt 
tudom mondani, hogy Sportközpontnál már alakul a molekula, mert lassan jönnek le, és érdekes, hogy 
alatta eredeti színben van, de azt lekapjuk, akkor próbálkoztunk, de akkor jön vele a szín is. Tudom, 
idegesít engem is. Ez akkor lett letakarva, amikor a ház fel lett újítva, az most már 10 éve lesz. Még 
egyszer ránézünk és szervezek rá egy társadalmi munkát. A 7 ásó és annak kihozatala a kanyarba, hát 
azért az „nem lenne piskóta”. Én azt tudom mondani, hogy igen láttuk, hogy nem nagyon látszik, én 
is kértem a Városgondnokságtól, hogy próbáljuk meg ott egy kicsit láthatóvá tenni.  Most látszik 
különben, mert nincs sok levél a fán. De úgy is gondoljuk meg, hogy mögötte egy lakótelep van és 
meg kell kérdezni a lakótelepen lakókat, a Radnóti utca. Meg kell kérdezni a lakótelepen lakókat, 
hogy örülnek-e, ha kivágjuk előtte a fákat. Nem örülnek neki, megkérdeztük őket, és ezért lett csak 
gyérítés, és látszik valamelyest az emlékmű. Az, hogy azt onnan kiemeljük, ha tele lenne a minden 
zsák pénzzel, akkor sem, én úgy gondolom. A Gesztenyés, meg az ölelkezés emlékműve, az minden 
alkalommal felvetődik. Az egyik, hogy a terület nem a miénk. Igen, elcseréltük úgy, hogy 
csinálhatunk vele akármit, de megvan ott van a rajz, ott van az egyéb javaslat.  
Én beraktam a költségvetésbe, 8.000.000 forint, amivel a művész úrral is beszéltem, hogy mennyiért 
csinál egy Borbála szobrot. Egyelőre a napi működéshez, a fejlesztéseinkhez, a rendezvényeinkhez, 
magyarul mindenhez imádkozok pénzért, már mindenért. Azt, hogy a bányásznapi rendezvényt egy 
teljes új elektromos hálózatról a vizesblokkig, meg mindent máshova, lehetetlen. 
Köszönjük az ötleteket, javaslatokat, van, ami napirenden van, a Borbála szobor, az nekem is a szívem 
csücske, meg egy pár dolog, de ezt nem tudjuk megvalósítani.  
További szép estét kívánok mindenkinek! 

 

K.m.f. 

 dr. Vaskó Ernő        Polics József 
címzetes főjegyző        polgármester  
 






